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REFERAT 

 

Ordinær generalforsamling i DepressionsForeningen 
Lørdag d. 20. april, 2024 

Afholdt i Kvarterhuset, København S kl. 14:45-16:30 

 
Dagsorden ifølge vedtægterne: 

1. Valg af dirigent 

2. Valg af referent 

3. Valg af stemmetællere 

4. Godkendelse af stemmeberettigede og eventuelle stemmefuldmagter 

5. Bestyrelsens beretning v/ formanden 

6. Regnskabsaflæggelse 

7. Indkomne forslag 

8. Valg af formand 

9. Valg til bestyrelsen 

10. Valg af suppleanter til bestyrelsen 

11. Valg af registreret eller statsautoriseret revisor 

12. Valg af kritisk revisor 

13. Eventuelt 
 

 
Ad 1: Valg af dirigent: 

Bestyrelsen foreslog revisor Anette Ellegaard Holmskov, der blev valgt. Dirigenten startede med at 

konstatere, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt med rettidigt varsel i foreningens 

elektroniske nyhedsbrev og via foreningens hjemmeside. 

 
Ad 2: Valg af referent: 

Hanne Müller fra sekretariatet blev valgt. 

Ad 3: Valg af stemmetællere: 

Frederik Brejl og Michael Wichmann Pedersen fra sekretariatet blev valgt. 

Ad 4: Godkendelse af stemmeberettigede og eventuelle stemmefuldmagter 

Dirigenten godkendte, at der var 18 stemmeberettigede deltagere, heraf 0 stemmefuldmagter, 

der i overensstemmelse med vedtægterne havde betalt kontingent senest 14 dage før 

generalforsamlingen. 
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Ad 5: Bestyrelsens beretning v/ formanden 

Bestyrelsens beretning 2024 ved formand Mogens Lønborg: 

 

Året der gik: April 2023 – marts 2024 

Året har været et travlt år med meget stor aktivitet en betydelig vækst på alle fronter. 

 

Hjælp og støtte til mennesker med depression og bipolar lidelse og deres pårørende 

• Vi har udvidet vores aktiviteter meget markant. Aldrig før har vi holdt så mange 

arrangementer. Det er blevet til flere koncerter, cirka 33 foredrag om alt fra 

håndteringsredskaber til recovery-fortællinger og 60 naturbaserede aktiviteter for 

seniorer under projekt Naturligvis – Fra København og de store byer til den mindste 

landsby. 

• Etablering af ny indsats i Region Nordjylland for flere selvhjælpsgrupper og ny social café 

i Aalborg, Café Høk, med støtte fra Spar Nord Fonden. Projektet er ved at komme i 

omdrejninger med rekruttering af frivillige, afholdelse af mange arrangementer i caféen 

og synliggørelse af foreningen og vores arbejde. 

• Succesfuld afvikling af den 13. sommerhøjskole i samarbejde med Nordfyns Højskole og 

3 opfølgende regionale netværksdage. 

 

PR og synlighed 

• Vi har deltaget i flere store konferencer, herunder vores stand ved det årlige 

Psykiatritopmøde, men også Sindssyg God Søndag i Middelfart, Sindets Dag i Odense, 

Inspirationsmesse i Holbæk og flere andre. Det er en vigtig måde for foreningen at vise 

synlighed og være i dialog med både frivillige og gæster. 

• Ældreministeren, Mette Kierkgaard (M), var i februar 2024 med på 

DepressionsForeningen på nattevandring som en del af projekt Naturligvis og vores 

indsats over for ældre med depression. 

• Vi holdt igen i år et velbesøgt arrangement for at markere World Bipolar Day (2024), 

hvor omdrejningspunktet var kunsten og kreativitetens betydning for mental sundhed. 

• Vi har fået en ny hjemmeside, som vi er ganske stolte af. Den kan stadig udvikles og 

forbedres, men er et stort skridt fremad i forhold til at modernisere og professionalisere 

foreningens kommunikation. 

 

Organisationen 

• Bestyrelsen og sekretariatet har arbejdet på en ny strategi for DepressionsForeningen for 

perioden 2024-2027, der skal hjælpe os med at udvikle foreningen, så vi både kan 

fortsætte den igangværende vækst og kan udvikle flere tilbud til flere mennesker. 

 



 

 

 

 

• Sekretariatet har haft lidt udskiftninger i medarbejdergruppen, men samlet set har vi 

fået flere kræfter, med flere hænder til projektledelse og kommunikation. Vi er nu 3 

personer i Aalborg og ca. 10 i København. 

 

Politik 

• Vi arbejdede i forsommeren og efteråret på at opnå statslig støtte fra den såkaldte SSA-

reserve, så sekretariatet og foreningen kan få en stabil finansiering. Det indebar politiske 

møder med regeringspartierne (S,V,M), SF, Alternativet, m.fl. og en stærk kampagne 

under navnet ”63 om dagen” støttet af fx Anders Lund Madsen og Jytte Hilden. 

• Det lykkedes at få opbakning fra mange sider, men ikke at få den nødvendige bevilling. Et 

stort arbejde ligger derfor i 2024 for at se, om vi kan ændre på det. 

 

Året der kommer – 2024/25 

• Sekretariatet har sat gang i hvervekampagner for at få støttemedlemmer og ændrer 

vores kommunikation, så den overgår til at blive mere digital. Det betyder på den ene 

side, at vi holder pause med at udgive magasinet Balance i det kommende år – for på 

den anden side at lægge indsatsen over på at være mere digitalt synlige gennem 

nyhedsbreve, sociale medier og hjemmeside. 

• Vi fortsætter det politiske arbejde for at styrke foreningens synlighed, især ved at: 

o udbrede kendskabet til foreningens arbejde og nå målet om støtte til foreningen  

fra finansloven/ SSA Reserven 

o indmelde foreningen i Danske Patienter og Dansk Erhverv 

o medvirke i DMPG/ Danske Multidisciplinære Psykiatrigrupper om udvikling af 

retningslinjer for hhv. depression og bipolar lidelse. 

• Styrke vores indsats for at opbygge og understøtte flere selvhjælpsgrupper i de større 

byer i alle fem regioner. 

 

Mogens påpegede at der dog er ét område, hvor vi ikke har haft vækst, nemlig medlemstallet. Her 

ligger en vigtig opgave for den kommende bestyrelse, da medlemstallet er afgørende for 

foreningens politiske vægt og gennemslagskraft. Ligeledes fremhævede Mogens et personligt 

ønske om, at man i fremtiden søger en fusion med Angstforeningen, da det ikke giver mening med 

en organisatorisk opsplitning af så nærtstående diagnosegrupper. 

 

Mogens afsluttede sin beretning med at takke bestyrelsen, generalsekretæren, sekretariatet og 

foreningens frivillige og medlemmer og ønskede alle rigtig meget held og lykke med det fortsatte 

arbejde.  

 

 



 

 

 

 

 

Spørgsmål og kommentarer til formandens beretning 

• Forslag fra en deltager om at tænke i et nyt og godt navn til foreningen, hvis man udvider 

fokus med stress og angst 

• Spørgsmål: Vil Balance blive udgivet i en digital version?  

Morten Ronnenberg Møller svarer, at det ikke bliver tilfældet, fordi det vil kræve næsten 

lige så mange ressourcer, hvis bladet fortsat skal produceres. Beslutningen er derfor en 

foreløbig pause på 1 år.  

 

Generalforsamlingen tog formandens beretning til efterretning. 

 

Morten Ronnenberg takkede afslutningsvist Mogens Lønborg for en flot indsats som formand, der 

afsluttes ved den ekstraordinære generalforsamling ultimo maj 2024. 

 
Ad 6: Regnskabsaflæggelse ved Morten Ronnenberg Møller, generalsekretær 
Årsregnskab for 2023 og budgettet blev lagt frem og gennemgået for generalforsamlingen. 

• Årsrapporten for 2023 viser, at foreningen har styrket omsætningen markant og 

samtidig opnået et overskudsresultat på 92.640 kr. 

• Foreningen har haft 15.838.703 kr. i indtægter til drift og 

formålsbestemte projektaktiviteter og 15.737.465 kr. i udgifter. Pga. 

en ny regnskabs-praksis bogføres bevillinger i det år de er givet, 

hvilket indebærer en stigning udover tidligere praksis på cirka 4 mio. 

kroner. Selv uden de cirka fire mio. kr. vil der være tale om en 

betydelig vækst, der primært kan henføres til en stigning i 

projektbevillinger på baggrund af intensiv fundraising. 

• Øvrige poster er sammenlignelige med de foregående år. Der har med øget 

foreningsaktiviteter været stigende omkostninger især til administrationsudgifter fx 

lønninger og lokaler.  

• Budget for 2024: Budgettet ligner de foregående års budget og er det bedste 

kvalificerede bud, da en meget stor del af budgetlægningen er påvirket af vores 

succes med fundraising og sekretariatet ikke til fulde ved, hvilke projekter vi får 

søgt, og hvad vi får bevilget. Derfor er den del af budgettet, som der tages stilling til 

kun del, der ikke er dækket af projektindtægter.  

• Bestyrelsen og sekretariatet budgetterer med et overskud på 50.000 kr. 

 
 Spørgsmål fra salen til årsregnskab for 2023 og budget for 2024:  

• Flere typer medlemskontingenter: Hvorfor planlægger man at have en 

reduceret pris til medlemmer med sprogbarrierer? Morten 



 

 

Ronnenberg svarede, at det indtil videre blot er et eksempel, en 

mulighed som foreningen kan vælge at bruge i forbindelse med 

særlige indsatser.  

 

 

 

• Hvad er baggrunden for at man bogfører alle indkomne midler i det 

år, de er bevilget i stedet for at fordele dem ud på de år, som 

projekterne omfatter? - Det er et regnskabsmæssigt valg at gøre det 

sådan. Vores revisor vurderer, at denne praksis skaber et mere 

korrekt billede af foreningens økonomi. Ved flerårige bevillinger 

hensættes de andele af bevillingerne, der måtte ligge ud over selve 

bevillingsåret til det/ de efterfølgende år, således at der er balance i 

regnskabet. 

 
Generalforsamlingen tog regnskabsaflæggelse og budgettet til efterretning. 
 
Ad 7 Indkomne forslag 
Der var kun indkommet et forslag fra bestyrelsen vedr. konsekvensrettelser og opdatering af 
foreningens vedtægter. 
 
Forslag til opdatering af og konsekvensrettelser i vedtægterne: 
 
Vedr. medlemskab - §4 stk. 3 og stk. 5. 
Stk. 3 - Nuværende formulering: Medlemskab gælder for ét kalenderår ad gangen 
 
Ændres til 
Medlemskab af foreningen er for et år gældende fra betalingsdato og de næste 12 måneder.  
 
Nyt stk. 5. Tilføjes:  
Medlemskab kan i hverveøjemed tilbydes i forskellige former til en reduceret pris som en del af 
tidsbegrænsede kampagneindsatser eller til specifikke grupper, fx på grund af familiemedlemskaber, 
sprogbarrierer eller alderskriterier. 
 
Vedr. kontingent - §5 
Nuværende formulering: Forslag om kontingentændringer skal vedtages på Generalforsamlingen. 
 
Ændres til 
 
Forslag om kontingentændringer for individuelt, almindeligt voksenmedlemskab skal vedtages på 
Generalforsamlingen. 
 
Vedr. generalforsamling - §6 stk. 3 
Stk. 3 - Nuværende formulering: Indkaldelse til generalforsamlingen skal ske skriftligt til 
medlemmerne eller gennem foreningsbladet med mindst 4 ugers varsel. 
 



 

 

Ændres til 
Indkaldelse til generalforsamlingen skal ske på foreningens hjemmeside og tillige enten via nyhedsbrev 
eller skriftligt til medlemmerne med mindst 4 ugers varsel. 
 
Vedr. foreningens bestyrelse - §8 stk. 2 
Stk. 2 - Nuværende formulering: 
Foreningens bestyrelse består af 7 medlemmer, der hver har én stemme. Desuden vælges 4 
suppleanter, som har stemmeret ved ordinære bestyrelsesmedlemmers fravær. 
 
Ændres til 
Foreningens bestyrelse består af 7 medlemmer, der hver har én stemme. Desuden vælges 2 
suppleanter,  
som har stemmeret ved ordinære bestyrelsesmedlemmers fravær. 
 
Stk. 2a nuværende formulering: 
Det skal tilstræbes, at flere af bestyrelsesmedlemmerne har haft berøring med depression, selv eller 
som pårørende. 
 
Ændres til 
 
Det skal tilstræbes, at flere af bestyrelsesmedlemmerne har haft berøring med depression eller bipolar 
lidelse, selv eller som pårørende. 
 
Vedr. advisory board- §10  
Nuværende formulering: Foreningens bestyrelse udpeger et advisory board, bestående af eksterne 
eksperter, der kan sparre med bestyrelsen om faglige spørgsmål og i forhold til foreningens udvikling. 
 
Ændres til: 
Foreningens bestyrelse og sekretariat kan udpege et advisory board, bestående af eksterne 
eksperter, der kan sparre med bestyrelsen og sekretariatet om faglige spørgsmål og i forhold til 
foreningens udvikling. 
 
Sproglig rettelse § 11 stk. 1. 
Nuværende: 
Foreningens drift sikres gennem medlemskontingenter, gaver, offentlige og private fonde, 
sponsorater fra virksomheder og indsamlinger. 
 
Ændres til: 
Foreningens drift sikres gennem medlemskontingenter, gaver, bidrag fra offentlige og private fonde, 
sponsorater fra virksomheder og indsamlinger. 

 

 Spørgsmål og kommentarer til de stillede vedtægtsforslag 

• Hvad er baggrunden for ønsket om at gå fra 4 til 2 suppleanter?  
Morten Ronnenberg forklarede, at det skyldes et ønske om at gøre bestyrelsesarbejdet mere 
effektivt og smidigt. Det vil fx være lettere at aftale og afholde møder med færre suppleanter. 



 

 

• Tidligere var der i bestyrelsen periodevise sygemeldinger og derfor behov for flere 
suppleanter.  
Er det behov ikke længere til stede i bestyrelsen?  
Morten Ronnenberg forklarede, at det ikke har været en udfordring i de seneste 
valgperioder. Men hvis det bliver det, kan vi tage antallet af bestyrelsesmedlemmer op til 
overvejelse igen.  

• Er der regler for, hvor længe bestyrelsesmedlemmer kan sidde?  
Dirigenten forklarede, at bestyrelsen består af 7 personer, en formand og 6 
bestyrelsesmedlemmer. Både formand og bestyrelsesmedlemmer vælges for 2 år ad gangen. 
De 6 bestyrelsesmedlemmer er på valg forskudt, således at der vælges 3 
bestyrelsesmedlemmer hvert år, hvorved ikke alle er på valg på samme tid.  

 
Alle forslagene blev vedtaget. 
 

 
Ad 9 valg af formand, 10 Valg til bestyrelsen og 11 Valg af suppleanter til bestyrelsen 
Idet de to formandskandidater, der var i spil, begge har trukket deres kandidatur tilbage blev disse 
punkter udskudt til en ekstraordinær generalforsamling. Denne vil blive afholdt inden for 6 uger. Da 
vedtægterne ikke specificerer en indkaldelsesfrist for en ekstraordinær generalforsamling, vurderede 
dirigenten Anette Ellegaard Holmskov, at der vil gælde en 14 dages indkaldelsesfrist herfor.  

 
Ad. 11 Valg af registreret eller statsautoriseret revisor. 

• Bestyrelsen foreslog fortsættelse af Revico v. statsautoriseret revisor Poul Mahrt. 

 
Poul Mahrt blev genvalgt 

Ad 12 Valg af kritisk revisor. 

• Bestyrelsen foreslog at Ulrik Benedict Vassing, statsautoriseret revisor og partner i EY, 
fortsætter som kritisk revisor. 
 
Ulrik Benedict Vassing blev valgt. 

 

Ad 13 Eventuelt. 

• Der blev ikke bragt nye punkter op. 

 
Dirigenten takkede for god ro og orden og afsluttede generalforsamlingen. 

Mogens Lønborg takkede alle for deres deltagelse og for dirigentens evne til at styre forsamlingen 

igennem generalforsamlingen.  

  



 

 

 

 

Referat godkendt af: 

 

 

 
Formand, Mogens Lønborg 

 
 

 

 
Dirigent, Anette Ellegaard Holmskov 


